
De Nederlandse Melkveehouders Vakbond houdt zich al minstens 10 jaar bezig met het 

ammoniakdossier. De toenmalige bestuurders hadden grote twijfels bij het ammoniakbeleid en de 

onderbouwing daarvan. Ons is gebleken dat de overheid en de WUR, niet bereid waren om hierover 

in gesprek te gaan of het beleid eens tegen het licht te houden.  De landelijke overheid heeft grote 

investeringen van de landbouw gevraagd om ammoniakuitstoot te verminderen. Geschat wordt dat 

het inmiddels om een bedrag van 2 miljard gaat.  

Het onderzoek ‘Ammoniak in Nederland, enkele kritische wetenschappelijke kanttekeningen’ dat in 

februari uit kwam, laat zien dat Wur en RIVM de beschikbare meetgegevens niet goed interpreteren. 

Hierdoor komt men uit op een gemiddelde ammoniakconcentratie in de lucht die minstens 27% te 

hoog ligt. Eerder al verbaasde ik me over de ammoniakuitstoot per hectare die in Nederland vele 

malen hoger dan in andere Europese landen zou liggen. Nu wordt duidelijk waarom dit zo is. We 

gebruiken verkeerde gemiddelden. Toen bekend  werd dat dit onderzoek naar buiten zou komen is 

de WUR onmiddellijk gestart met het omlaag halen van de onderzoekers. Inmiddels heeft men zelfs 

in de Tweede Kamer moeten toegeven dat het onderzoek toch wel hout snijdt.  

We hebben in Nederland 8 meetpalen waarvan er 1 in het Brabantse Vredepeel staat. Terecht 

merkte gedeputeerde Van Den Hout op dat de metingen geen daling van ammoniak in de lucht laten 

zien.  Helaas wordt hieraan de conclusie verbonden dat de boeren niet goed  meewerken aan het 

ammoniakbeleid. Alle dure investeringen ten spijt. Ik bestrijd dit en ook het Arcadis rapport laat dit 

niet zien. Qua vergunde situaties zit de Brabantse Veehouderij prima op koers als het gaat om het 

convenant dat afgesproken is met ZLTO. NMV vindt dat dit convenant onredelijk is en te veel vraagt 

van de Brabantse Veehouders. Dat de veehouders toch op koers liggen als het om de vergunde 

situaties gaat, verdient dan ook een dikke pluim.  

In het Arcadis rapport merkt  men terecht op dat het uitgaan van vergunde situaties niet helemaal 

recht doet aan de werkelijkheid.  Met name in de melkveehouderij hebben de boeren vaak veel 

minder vee dan vergund. Alleen al op ons eigen bedrijf scheelt dat 60 koeien. De ammoniak van deze 

60 koeien  kunt u dus alvast wegstrepen.   

Het nadeel van het werken met vergunde situaties en berekeningen is dat het geen recht doet aan 

de werkelijkheid. En dat probleem zien we ook in dit dossier voorbij komen. Het kan niet zo zijn dat 2 

miljard aan investeringen geen verbetering laat zien in de ammoniakemissie. Dit betekent niets meer 

en niets minder dan dat de overheid op het verkeerde spoor zit. Het is aan u als provincie om niet 

dezelfde fout te maken als de landelijke overheid.  Boeren accepteren het niet meer dat u van hen 

nog meer investeringen vraagt zonder dat u aan toont dat deze ook daadwerkelijk werken.  

U kunt er natuurlijk ook voor kiezen om samen met de verschillende vakbonden deze problematiek 

aan te pakken. Enerzijds door ruimte te geven aan innovatieve ontwikkelingen als het gaat om 

reductie van ammoniak. Maar anderzijds ook door gezamenlijk op zoek te gaan naar de oorzaak van 

de gelijk gebleven ammoniakemissie. Er wordt te veel berekend en te weinig daadwerkelijk gemeten. 

Zo wordt de stikstofdepositie waar het daadwerkelijk om gaat in zijn geheel niet gemeten.  Er is dus 

nieuw en beter onderzoek nodig. Op deze manier doorgaan is een heilloze weg waar noch de boer, 

noch het milieu bij gebaat is.  
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